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متمم بودجه شهرداری کجا هزینه می شود؟
لایحه متمم بودجه۱۴۰۳ در جلسات صبح و عصر روز گذشته شورای اسلامی شهر تهران بررسی و تصویب شد

زینبزینالزادهگزارش
روزنامه نگار

دوشــنبه  دوشــنبه  11 بهمن  بهمن 14031403- شماره  - شماره  93109310دوشــنبه  دوشــنبه  11 بهمن  بهمن 14031403- شماره  - شماره  93109310
۱۳۰میلیون تومان صرفه جویی با برقی سازی هر تاکسی 

شادی مالکی، مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی: هر خودروی برقی تاکسی در سطح شهر با یک بار 
شارژ مسافتی را طی می کند که تقریبا معادل ۱۳۰میلیون تومان صرفه جویی در مصرف بنزین توسط هر تاکسی 

پایتخت است. بنابراین برقی سازی خودروهای ناوگان تاکسیرانی نیازمند حمایت ویژه از سوی دولت است.

مشارکت 4نهاد در ساماندهی محور خیابان انقلاب
 داوود گودرزی، معاون خدمات شــهری و محیط زیســت شــهردار تهران: ســاماندهی محور خیابــان انقلاب،

 حد فاصل میــدان انقلاب تا چهــارراه ولیعصر)عج( و دستفروشــان این محور یک ضرورت اســت. این اقدام 
باید به شکل جدی در دستور کار شرکت ساماندهی، شرکت شهربان و حریم بان و مناطق 6 و ۱۱ قرار بگیرد.

گشت شبانه برای جلوگیری از پسماندسوزی در پایتخت
محمد صابر باغخانی پور، مدیرکل محیط زیســت و  توســعه پایدار شــهرداری تهران: نخســتین بازدید شــبانه 
جلوگیری از پسماند ســوزی در منطقه۱۹ و محله خلازیر را انجام داده ایم و در این بازدید با مجوز دادستانی و 

همکاری محیط زیست شهرستان تهران 2واحد صنفی متخلف پلمب و از ادامه فعالیت آنها جلوگیری شد.

مسیر 4۷کیلومتری زندگی می تواند الگوی مناطق باشد
علیرضا زاکانی، شهردار تهران: با توجه به اهمیت استفاده از حمل ونقل پاک در کاهش مشکلات آلودگی هوا، 
بی شک ایجاد ۴۷کیلومتر مسیر پیاده روی و دوچرخه سواری، حرکتی مؤثر در این زمینه است و سایر مناطق 

نیز می توانند با بهره مندی از تجارب و الگوبرداری از منطقه2 به تداوم این مسیر بپردازند.

نیلوفرذوالفقاری؛روزنامه نگارداده نمایادداشت

صفحه آرا: آرش شاه سمندیصفحه آرا: آرش شاه سمندی

عزمپلیسدربرخورد
باموتورسوارانمتخلف

پلیسراهورتهرانبزرگتمهیداتمختلفیبرایکاهش
تخلفموتورسوارانوبرخوردبامتخلفاناندیشیدهاست؛
ازاجرایطرحهایآموزشیوتشویقیگرفتهتابرخورد
قانونیباموتورسوارانیکهبابیقانونی،نظمشهررابرهم
میزنندوجانخودودیگرشهروندانرابهخطرمیاندازند.
درتازهترینآمارهاکهازسویسرهنگعلیاصغرشریفی،
رئیسمرکزاطلاعرسانیپلیسراهورتهرانبزرگارائه
شده،براییکمیلیونو900هزارموتورسوارمتخلفاز

ابتدایسالتاکنوناعمالقانونشدهاست.

برخوردباموتورسوارانمتخلف
مطالبهشهروندانازپلیس

سرهنگعلیاصغرشریفی،رئیسمرکزاطلاعرسانی
پلیسراهورتهرانبزرگ:موتورسواران متخلف باعث به 
خطر افتادن جان خود و دیگران می شوند. به همین دلیل 
تلاش پلیس برای برخورد جدی با انواع تخلفات موتورسیکلت 
براساس خواسته شهروندان و مطالبات به حقشان در دستور 
کار جدی است و ادامه نیز خواهد داشت. پلیس قصد دارد 
فرهنگ استفاده از تردد ایمن موتورسیکلت سواران و استفاده 

از کلاه ایمنی را گسترش دهد.

وضعیتکلی
 تعداد اعمال قانون

  ثبت شده در 9 ماه ۱۴۰۳
یکمیلیون

و900هزارفقره

موتورسوارانبیشترچهتخلفاتی
مرتکبمیشوند؟

 عدم استفاده از کلاه ایمنی
  تردد در محل های ممنوع

مثل خطوط ویژه، تونل ها، بزرگراه ها 
 تخلفات دیگر مانند تخلفات بار

850850
هزار موتورسوار 

بدون کلاه ایمنی 
در تهران در 9 ماه 

ابتدایی سال 
جریمه شده اند.

220220
هزار فقره اعمال 
قانون برای عبور 
موتورسواران از محل 
ممنوع از ابتدای سال 
انجام شده است.

149149
هزار فقره اعمال قانون برای حرکت در خط ویژه در 
برخورد با موتورسواران متخلف به ثبت رسیده است.

ایمنیساختمانهایکوظیفه
انسانیاست

حادثه تلخ ساختمان پلاســکو یکی از بزرگ ترین درس های 
ایمنی شــهری ایران بود. آتش ســوزی و فروپاشی کامل این 
ساختمان قدیمی، که جان ۱۶ آتش نشان فداکار و تعدادی از 
شهروندان را گرفت، به زنگ خطری برای وضعیت سازه های 
فرسوده کشــور تبدیل شــد. این حادثه به وضوح نشان داد 
که ایمنی ســاختمان ها نه تنها یک ضرورت مهندسی، بلکه 
مسئله ای حیاتی برای حفظ جان شــهروندان و آتش نشانان 
است. نوسازی ساختمان های فرسوده به مراتب هزینه ای کمتر 
از پیامدهای ســنگین یک فاجعه دارد و باعث تأمین امنیت 
جانی افراد می شود. ساختمان های مقاوم عملکرد بهتری در 
برابر حوادثی مانند زلزله و آتش سوزی دارند و محیطی ایمن تر، 

مدرن تر و مناسب تر برای زندگی و کار فراهم می کنند.

ضرورتنوسازیبافتهایفرسوده
از حدود ۷۰ هزار هکتار مساحت شهر، ۴۴۰۰ هکتار در بافت 
فرسوده قرار دارد، که ضروری است نوسازی این مناطق در 
دستور کار قرار بگیرد. البته ســازمان نوسازی شهر تهران 
اقدامات جدی در این حوزه انجام داده اســت؛ ازجمله این 
اقدامات، ساخت شهرک های الگو و افزایش صدور پروانه های 
نوســازی اســت. بخش عمده ای از این پروانه ها مربوط به 
مناطق جنوبی تهران مانند مناطــق ۱۵، ۱۷، ۱۸، ۲۰ و تا 
حدی منطقه ۱۶ است. همچنین اجرای بسته های تشویقی 
باعث افزایش قابل توجه آمار صدور پروانه های نوســازی در 
تهران شده است، به گونه ای که در برخی محله ها این آمار تا 

سه برابر رشد داشته است.

راهحلپیشگیریازفاجعهپلاسکو
برای جلوگیری از تکرار حوادث تلخی مانند پلاســکو، لازم 
است برنامه ای جامع برای شناسایی، نوسازی و ایمن سازی 
ساختمان های فرسوده تدوین و اجرا شود. نظارت جدی بر 
رعایت استانداردهای ایمنی، فرهنگسازی در زمینه اهمیت 
ایمنی ساختمان ها و اعمال قوانین سخت گیرانه برای استفاده 
صحیح از سازه ها، از ضروریات این مسیر است. حادثه پلاسکو 
نشان داد که ایمن سازی ساختمان ها تنها یک اولویت عمرانی 
نیست؛ بلکه وظیفه ای انسانی و اجتماعی برای حفظ جان و 
مال مردم است. آینده شهری ما در گرو تصمیم های امروز ما 

برای نوسازی و بهسازی سازه های قدیمی است.
 *مدیرعامل سازمان نوسازی شهر تهران

مسافرگیری با ترامواهای چینی از بهمن ماه
توضیح سخنگوی شهرداری تهران از آخرین وضعیت ناوگان حمل ونقل جدید پایتخت

جابهجاییمسافرانباتراموامدتیاستکهدر
صدرخبرهایحوزهشهریقرارگرفتهاست.
موضوعمربوطبه2رامترامواییاستکه
طرفچینیبهشــهرداریتهرانهدیه
دادهوگویابهگمرکبندرعباسرسیده
ومدیریتشــهریپیگیرامورمربوطبه

ترخیصآنهااست.عبدالمطهرمحمدخانی،
سخنگویشهرداریتهراندربارهاینناوگان

۴0متریونحوهخدمترسانیآنهاتأکیدکردهاست
کهترامواهاچرخلاستیکیهستندونیازبهزیرساخت

ندارند.

استفادهازفناوریهایروز
محمدخانــی می گویــد:  ترامواهای اهدایــی به آخرین 
فناوری ها مانند سنسورهای تشــخیص مانع در عقب و 
جلو، دوربین های متعدد ثبت وقایع و تشخیص نقاط کور 
مجهز هستند؛ بنابراین به لحاظ ایمنی شرایط بهتری از 

اتوبوس های فعلی دارند.

هدایتبهصورتخودکار
هــوش مصنوعی به کاررفتــه در ترامواها 
چنان کامل و به روز اســت که درصورت 
نبودن راننــده )بنا به هر دلیلــی( امکان 
هدایت خودکار و بدون راهبــر وجود دارد و 

خدمت رسانی متوقف نمی شود.

اتوبوس۳کابین
ترامواهای وارد شــده چرخ لاســتیکی هســتند و نیازی به 

زیرساخت ندارند. چرا که مشابه اتوبوس ۳ کابین هستند 
و می توانند در مسیرهای فعلی اتوبوس های بی آرتی 

تردد کنند.

مدیریتترافیک
قطعاً مدهای حمل ونقل انبوه بر در مدیریت ترافیک 

اثرگذاری بیشــتری دارند؛ بنابراین تراموا هم یک مد حمل ونقل 
عمومی انبوه بر محسوب می شود که در کنار سایر ناوگان در 

کاهش ترافیک نقش مؤثری خواهد داشت.

رقابتبامترو
تراموا می تواند با متــرو رقابت کنــد؛ چراکه از نظر 

زیرساختی هزینه بسیار کمتری نســبت به مترو دارد، 
اما از نظر حجم مسافربری می تواند تا دو سوم یک رام قطار 

مترو فعالیت کند.

حملباکشتی
۲ رام تراموا هدیه طرف چینی به شــهرداری تهران است و 
این مدهای حمل ونقل اخیراً با ۱۲9دســتگاه اتوبوس 
تمام برقی از طریق کشتی وارد بندرعباس شده است.

باتریقدرتمند
این ترامواها باانــرژی برق فعالیت می کنند و در 

مقایســه با اتوبوس های بی آرتی پاک هستند. 
ترامواهای وارد شده باتری قدرتمندی دارند 
که با یک بار شارژ در زمان کاهش مصرف 
می تواند انرژی تراموا  را  تا یک روز کاری 

 تأمین کند.

تستشبانه
به زودی تست شبانه تراموا در مسیرهای موردنظر 
ازجمله خیابان آزادی، انجام خواهد شــد. پس از موفقیت 
تست ها، برای فعالیت آزمایشی در روز و مسافرگیری در کنار 

اتوبوس های بی آرتی وارد خط می شوند.

مسافرگیریازاواخربهمن
پــس از انجــام تســت های لازم و دریافــت تأییدهــا، 
پیش بینی این اســت کــه اواخــر بهمن مــاه وارد مدار 
خدمت رســانی شــوند و در مســیرهای تعیین شــده 

مسافرگیری آزمایشی انجام شود.

 2
رام تراموا توسط طرف 

چینی به شهرداری 
 تهران هدیه داده 

شده است.

 2
رام تراموا با کشتی 
وارد بندرعباس 

شده است.

 40
متر طول ترامواهای 
وارد شده از پکن 

است.

پیامدهای تخلف موتورسواران چیست؟
اختصاص بخش عمده ای از تمرکز و توجه پلیس به تخلفات

آمار و ارقام خیره کننده در حوادث جبران ناپذیر
نقش پررنگ در تصادفات عابران پیاده

برهم خوردن نظم و انضباط ترافیکی شهر
به مخاطره انداختن جریان روزمره زندگی شهروندان

اعضایشورایشــهرتهراندر2جلسه
اخیربدونحضورخبرنگاران،لایحهمتمم
بودجه1۴0۳شــهرداریتهرانرابررسی
کردندودرنهایتســقفبودجهوبخش
درآمدمدیریتشهریتصویبشدوبودجه
شهرداریتهرانباافزایش۳۳هزارمیلیارد
تومانیاز150هــزارو900میلیاردتومان
به18۳هزارو900میلیاردتومانرســید.
دیروز)۳0دی(دویســتونودوهفتمین
جلسهشورایشهرتنهایکدستورجلسه
داشتوآنهمبررسیلایحهمتمم)ردیف
هزینهای(بودجه1۴0۳شــهرداریتهران
بود.اینجلسهدر2نوبتصبحوعصروبا
حضورخبرنگارانبرگزارشــد.درجریان
بررســیاینلایحه،موضــوعاختصاص
اعتبار)هزینهکرد(بهحوزههایفرهنگی
واجتماعی،خدماتشهریومحیطزیست
و...مطرحشــدواعضایپارلمانشهری
نقطهنظراتخودرامطرحکردندومدیرانو
معاونانشهریکهدرصحنحضورداشتند،
پاسخهاییدادند.درادامهگزارش،مروری
براهمموضوعاتمطرحشــدهدرحوزه

ماموریتیشهرداریتهرانداشتهایم.

موضوع  
اول

بهســازی قطعات بهشت زهرا)س(توســط 
مناطق

رئیس تشکریهاشــمی، سیدجعفر
کمیسیونحملونقل: در ردیف پیشنهادی 
متمم بودجه بــه هر منطقه اعلام شــده که 
بخشی از بهشت زهرا)س( را ساماندهی کنند. 
اگر قرار اســت در ســازمان بهشت زهرا)س( 
اقداماتی مانند خیابان کشی، احداث سایبان 
و... انجام شــود، باید به صــورت متمرکز و با 

مدیریت سازمان صورت گیرد.
داوودگودرزی،معاونخدماتشهریو
محیطزیستشهردارتهران: سعی داریم 
تا پایان دوره ششم بهسازی بهشت زهرا)س( 
به پایان برسد و به همین دلیل ۸منطقه درگیر 

بهسازی آرامستان شده اند.
مجیدباقــری،معــاونبرنامهریزی،
توسعهسرمایهانســانیوامورشورای
شــهردارتهران:قصد داریم با بهســازی 
بهشت زهرا)س(، آســایش مراجعان تامین 
شــود و به همین دلیل، بهســازی به مناطق 

واگذار شده است.

موضوع  
دوم

فرهنگــی  برنامه هــای  اجــرای 
حــرم  و  بهشــت زهرا)س(  در 

سیدالکریم)ع(
ســیدجعفرتشکریهاشــمی،
رئیسکمیسیونحملونقل: برای 
هر منطقه یک میلیارد تومان با عنوان 
اجرای برنامه فرهنگی در حرم حضرت 
عبدالعظیــم)ع( و بهشــت زهرا)س( 
پیش بینی شــده اســت. چــه اقدام 
فرهنگی خاصــی قرار اســت در این 
مکان ها انجام شــود که به ۲۲میلیارد 

تومان پول احتیاج دارد؟
محمدامینتوکلیزاده،معاون
اموراجتماعیوفرهنگیشهردار
تهران: برنامه ریــزی کردیم جمع 
بیشتری از شــهروندان از برنامه های 
بهشــت زهرا)س( و حــرم حضرت 
عبدالعظیم حســنی)ع( اســتفاده 
 کننــد. اقدامــی ارزشــمند اســت

 و به نوعی بخشــی از گردشــگری 
مذهبی محسوب می شود.

موضوع 
سوم

رویداد طرح شهید آرمان
مهدیاقراریان،رئیسکمیتهحقوقی: پیشنهاد افزایش ۱۵۰میلیارد تومان 
برای طرح آرمان ارائه شده اســت؛ طرحی که مکانیسم کارکرد شهرداری در آن 

برای ما ابهام دارد.
مهدیچمران،رئیسشورا: گزارش طرح شهید آرمان که طرح موفقی بوده، ارائه شود.

نظرشــورا،علیرضانادعلی،عضوکمیسیونفرهنگیواجتماعی: در این 
 دوره شاهد موفقیت مرکز فعالیت های دینی به ویژه در طرح آرمان هستیم؛ چرا که

 به جای توزیع پول، کارهای تخصصی صورت گرفته و برای حضور نوجوانان و جوانان 
در اعتکاف و... برنامه ریزی انجام شده است.

ســیدمحمدآقامیری،رئیسکمیتهعمران: طرح تعلیم و تربیت )رویداد 
شــهید آرمان( در این دوره راه اندازی و با محوریت مســاجد اجرایی شد. امروز 
۶۵۰مسجد و ۸۵۰مدرسه میزبان این طرح هستند و بیش از ۳۰۰هزار دانش آموز 

در آن مشارکت دارند.
احمدصادقی،رئیسکمیتهشفافیتوشهرهوشمند: قطعا تأثیر اجرای 
طرح آرمان در مدارس مشــخص و خروجی آن کاملا ملموس اســت و یکی از 

طرح های موفق به شمار می رود.
نرگسمعدنیپور،رئیسکمیسیونفرهنگیواجتماعی: طرح آرمان در راستای 

اجرای رویکرد مسجدمحوری اجرایی شد و مدارس و مساجد پای کار آمدند.
حجتالاسلامعلیرضاشیرنژاد،رئیسمرکزفعالیتهایدینیشهرداری
تهران: قرار بود این طرح در ۵۰مسجد اجرا شود، اما با استقبالی که صورت گرفت، 

امروز در مرز حدود ۷۰۰مسجد هستیم.
محمدامینتوکلیزاده،معاوناموراجتماعیوفرهنگیشــهردار:در 
طرح آرمان، استادان و معلمان و طلاب در کنار هم قرار گرفتند و اجرای طرح با 
۵۰مسجد شروع شد و امروز به دلیل استقبال شهروندان ۷۰۰مسجد و ۸۰۰مدرسه 

میزبان این طرح هستند.

 موضوع 
چهارم

تولید فیلم توسط سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران
ناصرامانی،عضوکمیسیونبرنامهوبودجه: بودجه تولیدات 
سینمایی و تلویزیونی ســازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 
۱۰۰میلیارد تومان بوده و در متمم افزایش ۶۰میلیارد تومانی داده 
شده که کمیسیون با ۵۰میلیارد تومان آن موافقت کرده است. آیا 
گزارش و خروجی های مشــخصی از ۱۰۰میلیاردی که در بودجه 

مصوب شده است وجود دارد که این افزایش را توجیه کند؟ 
مهدیبابایــی،رئیسکمیتهایمنی: ســازمان فرهنگی و 
هنری از گذشــته در تولید آثار ســینمایی و هنری ورود کرده 
اســت. فیلم ســینمایی بی بدن یکی از آثاری بود که در دوران 
تهاجم فرهنگی که سعی می شود روابط نامشــروع و واژه های 
نامأنوس رواج داده شــود، ســاخته شــد و نشــان داد که این 
 روابــط می تواند در مواردی بــه قیمت جان مردم تمام شــود.
محمدامینتوکلیزاده،معــاوناجتماعیوفرهنگی
شهردارتهران: سازمان فرهنگی و هنری از دیرباز متولی ساخت 
فیلم و سریال بوده و امسال هم فهرست آثار تولیدی در اختیار ما 

قرار گرفته است.

موضوع 
 پنجم

کاهش اعتبار حوزه پسماند
مهدیپیرهادی،رئیسکمیســیون
سلامت،محیطزیستوخدماتشهری: 
در برخی از ماموریت های حوزه پسماند شاهد 
کاهش اعتبار هستیم و رفت و روب شهر هم 

به خوبی انجام نمی شود.
داوودگودرزی،معاونخدماتشهری
ومحیطزیستشــهردارتهران: طرح 
تحول حوزه پسماند پیگیری می شود. حذف 
زباله گرد و بهینه سازی  پسماند و رفت و روب 
طرح دارد و این تعهد را می دهیم که با کمک 

شورا، شهر را تمیزتر خواهیم کرد.

موضوع 
ششم

قراردادهای ضعیف در حوزه پسماند
مهدیبابایی،رئیــسکمیتهایمنی: 
قراردادهایی که در سازمان مدیریت پسماند 
منعقد شده ضعیف هســتند و پیمانکاران به 

تعهداتشان عمل نمی کنند.
داوودگودرزی،معاونخدماتشهریو
محیطزیستشهردارتهران:مفاد قرارداد را 
یک به یک بررسی می کنیم و از پیمانکار تعهد 
می گیریم و نظارت به صورت سیستمی، میدانی 
و مردمی انجام می شود. در ۳ماه اخیر، روزانه در 
مورد پسماند جلسه برگزار کرده ایم و شرایط در 

حال بهبود است.

موضوع 
هشتم

مدیریت شهربان و حریم بان در مناطق
مهدیپیرهادی،رئیسکمیسیونخدمات
شهریومحیطزیست: باید تجهیزات ازجمله 
دوربین برای شرکت شــهربان خریداری شود. 
همچنین گویا قرار اســت مدیریت شــهربان و 
حریم بان در مناطق انجام شود و مدتی پیش هم 

به وضعیت قراردادها اعتراض داشتند.
داوودگــودرزی،معاونخدماتشــهریو
محیطزیستشهردارتهران: شرکت شهربان 
و حریم بان ۲هزارو۴۰۰نیرو و ۱۴۰۰میلیارد تومان 
بودجه برای انجــام ماموریت ها دارد. اینکه رضایت 
وجود ندارد، قبول است. استقرار خودروها در نواحی 
صورت می گیرد، اما هیچ ردپایی از شــرکت برای 

مدیریت نیروها در مناطق و نواحی وجود ندارد.

موضوع  
هفتم

هزینه برای ساخت چهارباغ در محدوده مصلی
مهدیپیرهادی،رئیسکمیســیونخدمات
شهریومحیطزیســت:بودجه برای چهار باغ 
براســاس تأکیدات مقام معظم رهبری پیش بینی 
شده و برای ساخت پل در این پروژه بودجه ای لحاظ 

نشده است.
داوودگــودرزی،معاونخدماتشــهریو
محیطزیستشــهردارتهران: پروژه چهارباغ 
در طــرح اولیه مصلی لحاظ و بخشــی اجرا شــده 
است. تلاش ما این اســت که یک باغ تا عید فطر به 
بهره برداری برسد و پلی که به بزرگراه شهید همت 

متصل می شود، مورد بهره برداری قرار بگیرد.

33
هزار میلیارد تومان 
بودجه شهرداری 
با لایحه متمم 
22افزایش یافت.

میلیارد تومان برای 
انجام کارهای فرهنگی 
در بهشت زهرا)س( و 
حرم سیدالکریم)ع( 
پیشنهاد شده است.

8
منطقه برای بهسازی 

 قطعات بهشت
 زهرا)س( مشخص 

شده اند.

150
میلیارد تومان 

پیشنهاد برای طرح 
آرمان در متمم ارائه 

شد.

850
مدرسه برای اجرای 
رویداد طرح آرمان 

 هدفگذاری
 شده اند.

1400
میلیارد تومان بودجه 
شرکت حریم بان و 

شهربان است.
2400

نیرو در شرکت 
حریم بان و شهربان 

فعالیت می کنند.

300
هزار دانش آموز در 
رویداد طرح آرمان 

مشارکت دارند.

جی
 گن

ید
سع

ی/ 
هر

مش
س: ه

عک

سیدمهدیهدایت*


